
 

9. januar 2019 

I medfør af § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Hvor kommer klienterne i Ivaaraq i Qaqortoq fra? (f.eks. Qaqortoq, Nuuk, Maniitsoq, 

Tasiilaq o.l.) 

2. Ivaaraq er del op i 2, den gule og den blå, hvilke kriterier afgør hvor man hører til? 

3. Hvad er grunden til at Qummut afdelingen blev lukket, hvad bruges den til i dag? 

4. Er der beboere i Ivaaraq som bor der fordi der er kapacitetmangel i nordregionen? 

5. Hvilke uddannelser har medarbejderne i Ivaaraq? 

6. Er faglærte stillinger i Ivaaraq fuldt besat? 

7. Hvor mange undervises i Ivaaraq? 

8. Har Naalakkersuisut planer om at åbne en lignende institution f.eks. i Diskobugten? 

a. Hvor meget kommer det til at koste at åbne en institution tilsvarende Ivaaraq 

med plads til 10 personer? 

(Medlem af Inatsisartut Stine Egede, Inuit Ataqatigiit) 
 
Begrundelse: 
 
Jeg har mødt op til flere som har været nødsaget til at flytte til Qaqortoq for at bo tæt på deres børn, fordi 

de ikke har råd til besøgsrejse fra landets nordlige og østlige regioner. 

Det er en god løsning man har gjort ved at specialisere landets døgninstitutioner og aldersgrupper. Desuagtet 

mener jeg, at tiden er moden til at vi genvurderer vores visiteringer. Hvis man ser på finansloven, sigter man 

på at benytte alle bevillingerne og vi ved at der er ventelister samt at der er folk i Danmark der ønsker at 

flytte hjem.  

Derfor ønsker jeg at få oplyst, om der er planer om at åbne en døgninstitution i Diskobugten tilsvarende 

Ivaaraq. 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 


